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Engineer Gamal El Sadat is the Chairman of Etisalat Egypt. He assumed this role since 
Etisalat’s foundation in 2007, and has played a one of a kind role in pushing forward 
Etisalat Egypt to excel in providing tech-telco services in Egypt’s highly competitive 
market. El Sadat enabled and empowered Etisalat to  be the leading techo operator in 
Egypt, and to be the source of trust for millions of customers...which paved the way for 
where Etisalat stands today . 

Sadat's journey into the world of business was not a coincidence, but rather came as 
a result of his personal and academic experiences. In 1979, he graduated from the 
Faculty of Engineering, Cairo University. Sadat's wide experiences began from within 
one of Egypt's ancient institutions, Osman Ahmed Osman Group, one of the largest 
engineering and contracting companies; where he worked as an engineering 
consultant since 1979, until he became a member of the Board of Directors of the 
Group. This remarkable excellence qualified him to become a partner in about 15 
companies across various fields in the business. 

In 1986, Sadat joined the Bankers Training Program of Chase Manhattan Bank in the 
United States of America, and then later obtained a license for investment banking 
services. 

He worked for Furman Selz as an investment banker; where he founded the Middle East 
division, and in 1992 he returned to his position as a member of the Board of Directors 
of Othman Group, and as a Managing Director of Techno Mechanic. 

With over 43 years of experience in business, asset management and investments; 
Sadat established and managed many successful commercial projects at the local 
and international levels. 

Highly contributing to the growth of the Egyptian economy, Sadat continues to create 
various opportunities for economic development, through strengthening the 
Egyptian-Emirati trade and investment relations.  

Sadat is also the Chairman of the Egyptian-Emirati Business Council, which was 
established under the directives of the Minister of Trade and Industry, in February 2019. 

His journey is one of inspiration, which drives him to continue making a difference in 
the world. 



 المهندس جمال السادات

 

رئيس مجلس إدارة شركة اتصالات مصر. تولى السادات    - المهندس جمال السادات  

، ولعب دورًا بالغ التأثير في حصول  2007منصبه في الشركة منذ تأسيسها في عام  

شركة )اتصالات مصر( على رخصة تقديم خدمات الاتصالات في السوق المصري، 

مُشغلّون عالميون، ولم يكن في ظن كثير من الناس أن بمقدور  الذي كان يتنافس فيه  

التنافسية، ولكنه  أي كيان آخر أن يكون لاعباً رئيسًا في ذلك السوق المصري شديد 

استطاع أن ينتزع للشركة مكانها ومكانتها؛ بحيث تصبح اتصالات مصر هي مصدر  

جدار اتصالات  لتثُبت  المشتركين،  ملايين  لدى  الأكبر  السنوات،  الثقة  مدار  على  تها 

م لخدمات الاتصالات والتكنولوجيا في مصر.  وتصير الآن ثاني أكبر مقدِّّ

لم تكن رحلة السادات في عالم الأعمال مصادفة، بل جاءت نتيجة طبيعية لما تلقاه من  

حيث  القاهرة،  جامعة  من  شهادته  السادات  تلقىّ  فقد  دراسية؛  وعلوم  حياتية  خبرات 

ج في كلية ا من داخل صرح كبير من  خبراته العملية بدأت ، و1979لهندسة، عام  تخرَّ

أكبر   إحدى  عثمان(،  أحمد  )عثمان  شركات  مجموعة  وهو  العريقة،  مصر  صروح 

،  1979شركات الصناعات الهندسية  والمقاولات؛ حيث عمل مستشارًا هندسيًّا منذ عام  

ذلك التفوق والنجاح   إلى أن أصبح عضوًا في مجلس إدارة مجموعة عثمان، وقد أهّله 

 شركة في مختلف مجالات الأعمال.   15الملحوظ لأن يصبح شريكًا في نحو 

التحق ببرنامج تدريب المصرفيين التابع لبنك تشيس مانهاتن بالولايات   1986وفي عام  

 المتحدة الأمريكية، وحصل على ترخيص الخدمات المصرفية الاستثمارية. 

ز كمصرفي استثمار؛ حيث قام بتأسيس قسم الشرق  عمل السادات في شركة فورمان سيل

عام   وفي  مجموعة   1992الأوسط،  إدارة  مجلس  كعضو  منصبه  إلى  السادات  عاد 

 عثمان، بصفته المدير الإداري لشركة تكنو ميكانيك. 

تتجاوز   كبيرة  بخبرات  السادات  المهندس/ جمال  الأعمال   43يتمتع  مجال  في  عامًا 

والاستثمارات الأصول  المشروعات  وإدارة  من  العديد  وإدارة  بتأسيس  قام  حيث  ؛ 

 التجارية الناجحة على المستويين المحلي والعالمي.



المصري وخلق  الاقتصاد  نمو  المساهمة في  السادات دورًا شديد الأهمية في  ويلعب 

الفرص المختلفة لتطويره، من خلال تعزيز العلاقات التجارية والاستثمارية المصرية 

حي المصري  الإماراتية؛  الأعمال  مجلس  رئيس  منصب  حاليًّا  السادات  يشغل  ث 

فبراير   في  والصناعة،  التجارة  وزير  السيد  لقرار  وفقاً  إنشاؤه  تم  الذي  الإماراتي، 

2019 . 
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